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حواشی جدید پیرامون انتخابات هیات تهران

از عدم استعفای قبل از 
کاندیداتوری تا انتخاب فردی 

مورددار برای اجرا
انتخابات هیات فوتبال استان تهران در حالی در شرف برگزاری است 

کـــه با روی کار آمدن احمدرضا براتـــی که خود فردی حقوقی و عضو 

هیات رئیســـه فدراسیون است برگزاری این انتخابات در اولویت کاری 

قرار گرفت. این در شرایطی که مجری این انتخابات دبیر هیات و همان 

فردی است که در شائبه علامت گذاری برگه های رأی در انتخابات قبلی 

در مظان اتهام قرار داشـــت و حاشـــیه های زیادی را برای این هیات و 

شیرازی رئیس مستعفی هیات فوتبال به بار آورد، حالا باز هم قرار است 

انتخابات جدید را راهبری کند. 

از سوی دیگر اصلی ترین ایرادی که می توان به دبیر فعلی هیات فوتبال 

گرفت تایید صلاحیت برخی افراد اســـت. بند ۷ ماده ۲۱ اساســـنامه 

صراحتـــا عنوان می کند افراد ثبت نام کننـــده نباید عضوی اجرایی و 

مدیریتی و… در باشـــگاه های لیگ برتر باشـــند و این دسته از افراد 

نمی توانند برای نامزدی پست ریاست ثبت نام کنند. 

ایـن در حالـی اسـت کـه در بیـن اسـامی کاندیداهـا نام نفراتـی دیده 

می شـود کـه در زمـان ثبت نـام عضـو هیات مدیـره باشـگاه های لیـگ 

برتـر بـوده و اکنـون نیـز در سـمت خـود مشـغول بـه کار هسـتند و از 

آنهـا اسـتعفای پذیرفته شـده ای نیـز ارائـه نشـده اسـت. به طـور مثـال 

هنـوز هیـچ گزارشـی از اسـتعفای یکی از کاندیداهـا که همزمان عضو 

هیات مدیـره یـک باشـگاه پرطرفـدار تهرانی به شـمار مـی رود، گزارش 

نشـده اسـت. با این تفاسـیر باید منتظر ماند تا مشـخص شـود با توجه 

به این اتفاقات، سرپرسـت فعلی هیات فوتبال در جهت شفاف سـازی 

انتخابـات پیـش رو، دبیـر جدید و بی حاشـیه ای را بـرای هیات فوتبال 

پایتخـت انتخـاب می کند یـا خیر؟ 

 نگرانی از افزایش تخلفات و انحراف 
در همین زمینه مجید خاتونی پیشکســـوت فوتبال و جامعه شـــناس 

ورزشـــی که کاندیدای انتخابات هیات فوتبال نیز به شمار می رود در 

گفت وگویی با »فرهیختگان« در این خصوص تاکید کرد: »به طور کلی 

انتخابات ریاست هیات فوتبال استان تهران با دو اشکال اساسی در 

حال اجراســـت. اول اینکه انتخابات طبق اساسنامه ای اجرا می شود 

که با اســـناد بالادستی )اساسنامه فدراسیون( و قوانین جاری کشور 

مطابقت ندارد. )موارد مختلفی گویای این گزاره اســـت مانند ریاست 

مادام العمر یـــک فرد و...( درحالی که ماده ۷ بند یک عنوان می کند 

تبعیت کامل از اساسنامه فدراسیون؛ اما در همین اساسنامه ما شاهد 

تناقض و تفاوت در مقابل مفاد اساسنامه فدراسیون هستیم که اعتبار 

آن را زیر سوال می برد.« وی ادامه داد: »دوم اینکه عوامل اجرایی این 

انتخابات با توجه به تخلف و تقلب در دوره قبلی فاقد صلاحیت لازم برای 

برگزاری آن هستند و رفتارشان جانبدارانه است و تنها دنبال انتخابات 

افراد نزدیک به خود هســـتند. درواقع بعد از برکناری شیرازی با شیوه 

استعفای اجباری، عوامل وابسته به ایشان نه تنها برکنار نشدند، بلکه 

برای حفظ جایگاه و ماندگاری خود به هر روش و اقدامی روی آورده  و 

در سمت های خود ماندگار شدند.« 

این کاندیدا یادآور شـــد: »از سوی دیگر برخلاف اساسنامه هیات ها 

شاهد هستیم برخی افراد که همچنان فعال در هیات مدیره باشگاه ها 

هستند برای انتخابات فوق کاندید شده و به نظر می رسد درباره برخی 

افراد که فاقد سوابق و صلاحیت مدیریتی هستند چشم پوشی صورت 

گرفته اســـت. از طرف دیگر نیز برخی اقدام ها برای حذف و تضعیف 

کاندیداهای برخوردار از شـــانس بالا نیز به عمل آمده است. بنابراین 

علاوه بر آشکار شدن چند تخلف تا این لحظه که با اعتراض جمعی از 

کاندیداها روبه رو شـــده، با ادامه این روند باید شاهد افزایش تخلفات 

و انتخابـــات توام با انحراف باشـــیم. بنابراین این موضوع می طلبد تا 

نهادهای نظارتی نیز به این موضوع ورود کرده و جلوی برخی تخلفات 

آشکار را بگیرند.« 

خاتونی با اشاره به سایر تخلفات صورت گرفته افزود: »عدم استقلال 

کمیســـیون انتخابات نیز مورد دیگری است که باید به آن توجه کرد. 

این کمیسیون باید کمیته ای مستقل و مطابق اساسنامه مادر و شامل 

دو کمیته انتخابات و استیناف باشد که انتخاب اعضای آن باید توسط 

هیات رئیسه هیات به مجمع استان معرفی و اعضای مجمع به ایشان 

رای دهند )مطابق با اساسنامه فدراسیون فوتبال(. این در حالی است 

که ۲ نفر از اعضای مندرج در اساســـنامه هیات ها، منصوب مستقیم 

رئیس هیات فوتبال هســـتند که این نکته به شـــدت اجرای عدالت را 

برای ســـایر کاندیداها زیر سوال می برد. )تایید صلاحیت کاندیداها 

باید توســـط گروهی کاملا مستقل انجام شود(. این ماده هم برخلاف 

اساسنامه فدراسیون نوشته شده و نقض مواد ۷ هر دو اساسنامه است.« 

وی با اشـــاره به اختیارات بیش از حد رئیـــس هیات فوتبال و منفعل 

بودن هیات رئیســـه در این خصوص تاکید کرد: »طبق این اساسنامه 

)همچون قبل( اختیار کامل عزل و نصب افراد مجمع )هیات های تابعه( 

توسط رئیس هیات فوتبال بدون ارائه دلیل و تایید هیات رئیسه است 

که موجب ایجاد مفاسدی چون باندبازی و بده بستان های سیاسی و 

مالی و حتی مهندسی انتخابات خواهد شد. همچنین باید به سوابق 

مدیریتی غیراصولی و متناقض نیز اشاره کرد. این سوابق برای ریاست 

فدراســـیون در دو پاراگراف کوتاه تعیین شـــده اما برای هیات ها دو 

صفحه اســـت که انگار دو سازمان را جا به جا دیده اند. در اینجا کاملا 

مشـــخص است که این شرایط مدیریتی جهت دار تعیین شده و باعث 

حضور افـــراد تکراری )با هر نوع عملکرد و کارنامه( در فوتبال و حتی 

افراد خاص غیرورزشی می شود و این یعنی به اصول تخصص گرایی و 

شایسته گزینی توجه نشده است. 

 نصیرزاده: اساسنامه غلط املایی دارد!
نکته قابل توجه اینکه شـــنیده می شود هوشنگ نصیرزاده در جمعی 

خودمانی در این خصوص مدعی شده است که اساسنامه جدید را او 

نوشته و به همراه یک نامه به دبیرکل داده است اما در ادامه شنیده که 

یک نفر عضو هیات رئیسه کلا آن را عوض کرده و یک چیز دیگر شده و 

حتی با غلط املایی آن را چاپ کرده اند.
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تیم فوتبال استقلال بعد از کسب عنوان سومی رقابت های 

فصل گذشـــته حالا کم کم باید برای فصل بعدی رقابت ها 

آماده شود. البته شرایط این تیم هنوز چه از لحاظ مدیریتی 

و چه از لحاظ کادرفنی ثبات پیدا نکرده و همچنان مدیران 

این باشگاه مشغول رایزنی برای انتخاب گزینه اصلح برای 

نیمکت آبی پوشان به منظور آغاز همکاری با وی هستند. 

در ایـن زمینـه همان طور کـه چنـد روز پیـش نوشـتیم 

خـوان رامـون لوپـز کارو، گزینـه مطـرح  شـده در رسـانه  ها 

بـرای اسـتقلال کـه سـابقه کار در رئال مادریـد، مایـورکا و 

تیم ملـی عربسـتان را در کارنامـه دارد و از سـال ۲۰۱۹ 

هدایـت تیمـی را برعهـده نداشـته اسـت بـا اعـلام یکـی 

از اعضـای هیات مدیـره اسـتقلال در مسـیر تهـران قـرار 

دارد. سـرمربی اسـپانیایی کـه هیـچ جامـی در سـطح اول 

فوتبـال به دسـت نیـاورده اسـت بامـداد امروز بـرای بازدید 

از زیرسـاخت های فوتبال ایران و باشـگاه اسـتقلال راهی 

تهـران شـده و مذاکـرات بـا وی ادامـه دارد. البته مذاکره با 

سـایر گزینه هـای خارجـی نیز همچنان ادامـه دارد، با این 

وجـود طـی روزهـای گذشـته و بـا ذکـر نـام و رزومـه برخـی 

از ایـن گزینه هـا از جملـه همیـن رامـون لوپـز اسـپانیایی، 

هـواداران اسـتقلال نسـبت به این امـر موضع گیری منفی 

به عمـل آورده و در فضـای مجـازی و گروه هـای هـواداری 

اعتـراض خـود نسـبت بـه انتخـاب ایـن گزینه هـا را ابـراز 

کردنـد. در واقـع آنها معتقدنـد در جایی که امثال مربیانی 

ماننـد شـفر، اسـتراماچونی و حتـی سـاپینتو از مارکـت 

روز فوتبـال دنیـا و درحـال فعالیـت، هدایـت اسـتقلال را 

عهـده دار شـده و در ادامـه به هردلیلـی از کسـب موفقیـت 

نـاکام ماندنـد؛ پـس مطمئنـا مربی ای که 4 سـال اسـت از 

دنیـای مربیگـری بـه دور بـوده و فعالیتـی در ایـن سـال ها 

نداشـته اصـلا نمی توانـد موفـق عمـل کند و نمی تـوان به 

وی امیـدی داشـت. البتـه هـواداران اسـتقلال معتقدنـد 

مربـی خارجـی زمانـی مناسـب اسـت کـه در صـورت یـک 

انتخـاب درسـت، بـه او زمـان داده و شـرط ثبـات را هـم 

رعایـت کرد. 

همه اینها در حالی هستند که طی روزهای گذشته یک بار 

دیگر نام جواد نکونام به عنوان گزینه جدی ســـرمربیگری 

اســـتقلال مطرح شـــده و از باشـــگاه نیز خبر می رســـد 

در صورتی که به هر دلیلی گزینه های خارجی با باشـــگاه 

به توافق نرسند، نکونام به عنوان سرمربی انتخاب خواهد 

شـــد. البته عده ای اعتقاد دارند بازی با اسامی خارجی به 

این دلیل است که مدیران جدید خود را در این برهه زمانی 

فعال نشان داده تا محدودیت ها و موانع همکاری نکونام 

با استقلال رفع شود. 

نکته قابل توجـــه اینکه برخی از توصیـــه قلعه نویی برای 

عدم همکاری با نکونام با اســـتقلال خبر داده اند هرچند 

امیری معاون باشـــگاه روز گذشـــته در گفت وگویی تاکید 

کرده بود: »قلعه نویی ســـرمربی تیم ملی اســـت و شأن و 

شخصیت  شان فراتر از آن است که توصیه ای در مورد انتخاب 

سرمربی اســـتقلال داشته باشند و این شایعات کم لطفی 

در حق باشگاه بزرگ استقلال و آقای قلعه نویی است.« 

 ایرانی بیاورید!
با همه این تفاسیر حال اینکه طی روزهای آینده لوپز به عنوان 

سرمربی بعدی استقلال انتخاب شود یا از بین گزینه های 

داخلی، اصلح ترین آنها یعنی نکونام به نیمکت اســـتقلال 

برسد باید چند روز دیگر هم منتظر ماند و چه بسا این انتظار تا 

زمانی که حکم مدیرعاملی کریمی بیاید نیز به طول بینجامد. 

جالب اینکه یکی از بازیکنان اســـتقلال نیز در این زمینه 

صحبت هـــای جالبی را عنـــوان کـــرده و در گفت وگو با 

»فرهیختگان« معتقد اســـت: »در ایـــن مقطع زمانی ابدا 

ســـرمربی خارجی به درد این تیم نمی خـــورد.« او تاکید 

می کند: »وضعیت باشـــگاه از هر لحاظ اســـفناک است. 

نه مدیر داریـــم، نه مربی و نه پول. به ما گفتند ۱5 درصد 

از قرارداد هـــا را می دهیم اما ۷ درصـــد هم ندادند. با این 

وضعیت هیچ کس نمی ماند و جالب اینکه در این بی پولی 

می خواهند ســـرمربی خارجی هم بیاورند. به شـــما قول 

می دهـــم با این وضعیت درصورتی که ســـرمربی خارجی 

بیاورند، اســـتقلال در فصل بعدی ششـــم هم نمی شود. 

در حال حاضر انتخاب سرمربی خارجی به درد نمی خورد 

و باید یک سرمربی ایرانی را برای استقلال انتخاب کرد.« 

این چهره معتقد اســـت جواد نکونام در برهه زمانی فعلی 

دوای درد آبی هاست و فقط او می تواند استقلال را از این 

ورطه نجات بدهد. این بازیکن استقلال به »فرهیختگان« 

گفت: »نکونام هم اســـتقلالی است و هم شرایط فوتبال 

ایران را به خوبی می شناســـد و هم اینکه ارتباط مناسبی با 

بازیکنـــان دارد. به نظرم دیگر نباید وقت را تلف کرد و باید 

هرچه ســـریع تر با نکونام برای هدایت استقلال در فصل 

بعدی به توافق رسید. اگر شانسی هم برای موفقیت باشد 

فقط با نکونام می توان این شانس را متصور بود.«

روایت بازیکن فیکس استقلال از شرایط این روزهای باشگاه: 

وضعیت اسفناک است
 با این مربیان خارجی که اسم شان  مطرح است، ششم هم نمی شویم          دیگر نباید وقت را هدر داد نکونام بهترین گزینه است

سرمربی قهرمان لیگ یک هیچ پیشنهاد لیگ برتری ندارد

تردیدهای دقیقی برای ماندن در قزوین
شمس آذر سر کیسه را شل نمی کند

تیم شمس آذر در دومین سال حضور در لیگ دسته یک 

بـــه لیگ برتر صعود کرد. اتفاقی عجیب اما جالب توجه 

برای فوتبـــال ایران. این اتفاق نوید روزهای خوبی برای 

فوتبال ما داشـــت. تیمی خوب با هزینه کم و بازیکنان 

ناآشنا که نشان می داد هنوز فوتبال ایران زنده است.

بعد از این اتفاق تصور می شـــد ســـعید دقیقی در لیگ 

برتر نیز همراه این تیم می ماند. او دوســـت داشت بماند 

و مدیران شمس آذر هم تمایل نشان می دادند اما ناگهان 

این مربی کنار کشید تا تمام معادلات به هم بریزد.  پس 

از آن صحبت از رسول خطیبی به میان آمد و برخی فکر 

کردند شاید ادامه همکاری با دقیقی به پایان رسیده اما 

شمس آذری ها بیخیال دقیقی نیستند. از این رو سعی 

کردیم با دقیقی صحبت کنیم اما او که از وضعیت موجود 

اصلا راضی نبود ترجیح داد فعلا سکوت کند تا حواشی 

از این که هست بیشتر نشود.

 دلیل خداحافظی دقیقی
سـعید دقیقـی در اولیـن سـالی کـه شـمس آذر را تحویل 

گرفـت تیمـی در آسـتانه سـقوط را بـه مقـام نهـم جـدول 

رده بنـدی رسـاند. ایـن درخشـش کافـی بـود تـا مدیران 

باشـگاه کـه ایـن مربـی توانا را با کمتریـن مبلغ و در واقع 

مفـت بـه دسـت آورده بودنـد خواهـان ادامه همـکاری با 

او شـوند. شـیرینی مربیگری در شـمس آذر و موفقیت به 

عنوان مربی برای دقیقی نیز خوشایند بود. از این رو که 

مبلـغ قـراردادش را دو برابـر کـرد و نزدیک بـه نیم میلیارد 

تومـان قـرارداد بسـت. یـک مربـی 5۰۰ میلیـون تومانی 

تیـم بـی اسـم و رسـم شـمس آذر را نه تنهـا بـه لیـگ برتـر 

آورد کـه قهرمـان لیـگ یک کرد. قهرمانی بی چون و چرا.

حـالا دقیقـی هرچنـد به پاس زحماتش پـاداش ناچیزی 

گرفـت امـا راضـی بـود. او توقـع داشـت حـالا کـه تیمش 

بـه ایـن شـکل بـا هدایـت او و شـاگردانش درخشـیده 

اسـت مـزد زحماتـش را بگیـرد و با قـراردادی خوب ادامه 

همـکاری بـا او را تمدیـد کننـد. از ایـن رو بـود کـه وقتـی 

با پیشـنهاد مالی مدیران این باشـگاه مواجه شـد شـوکه 

شـد و در اولین اقدام از هدایت این تیم کنارگیری کرد. 

دقیقـی توقـع داشـت در حـد ارزان ترین مربـی لیگ برتر 

بـا او قـرارداد ببندنـد. ایـن اتفـاق امـا رخ نـداد. مدیـران 

ایـن باشـگاه کـه عادت کـرده بودند این مربـی را ارزان به 

خدمـت بگیرنـد باورشـان نمی شـد کـه حـالا بایـد بـا این 

مربـی کار بلـد قـراردادی در خور لیگ برتر ببندند. از این 

رو وقتـی مبلـغ کمی پیشـنهاد کردنـد، دقیقی نپذیرفت 

و آنهـا کـه شـوکه شـده بودند این معاملـه را نیمه تمام رها 

کردنـد، درنتیجـه دقیقـی خداحافظی کرد.

 پشیمانی مدیران شمس  آذر
مدیـران باشـگاه قزوینی تصـور نمی کردند دقیقی تیمی 

را کـه قهرمـان کـرده به خاطـر مبلـغ پیشـنهادی آنها رها 

کنـد امـا ایـن اتفـاق افتـاده بـود. از ایـن رو در رسـانه ها 

عنـوان کردنـد کـه ایـن مربـی را می خواهنـد و فقـط 

روی او حسـاب کرده انـد. صحبت هـای دلگر م کننـده 

شـمس آذری ها باعث شـد دقیقی آرام شـود. آنها دوباره 

سرمربی خود را پای میز مذاکره کشاندند و سعی کردند 

بـا شـل کـردن سـر کیسـه او را راضـی کننـد. امـا بـاز هم 

مبلـغ پیشـنهاد شـمس آذری  ها نصـف ارزان تریـن مربی 

لیـگ برتـری هـم نبود. درنتیجـه دقیقی دوباره جلسـه را 

نیمـه کاره رهـا کرد.

در آخرین جلسه این مربی با مدیران این باشگاه قزوینی 

قرار شد توافق نهایی صورت گیرد. دقیقی به مدیران این 

باشـــگاه قول داد که هیچ مربی ای را نمی توانند با مبلغ 

پیشنهادی به خدمت بگیرند مگر مربیان سطح پایین که 

همکاری با آنها جز به سقوط این تیم نمی انجامد. مدیران 

این باشـــگاه اما دلایل اقتصادی آوردند و از او خواستند 

با توجه به شـــرایط مالی این کارخانه با آنها کنار بیاید. 

آنها بـــه دقیقی اطمینان دادند که به هیچ گزینه ای جز 

او فکر نکرده و فقط می خواهند دقیقی سرمربی تیم شان 

باشد. با این حال دقیقی نمی خواهد این بار با مبالغ کم 

قرارداد ببندد.

او البته دو شرط دیگر نیز داشت. یکی افزایش بودجه و 

دیگری جذب بازیکنان درجه یک! این هر دو شرط مورد 

اســـتقبال این باشـــگاه قرار گرفت و آنها قول دادند این 

مهم را بر آورده کنند اما در نهایت قرارداد مالی این مربی 

همچنان افزایشـــی پیدا نخواهد کرد که این بزرگ ترین 

چالش دقیقی با مدیران شـــمس آذر اســـت. این مربی 

نه اختلافی با مدیران این باشـــگاه دارد و نه آنها به قطع 

همکاری با وی تمایل دارد. بلکه اختلاف پنج میلیاردی 

دو طرف بـــرای کاهش و افزایش مبلغ قرارداد این مربی 

اصلی ترین مشکل برای همکاری آنها است.

 دقیقی به شمس آذر برمی گردد؟
سعید دقیقی تیم شهرش را قهرمان کرد و حالا این تیم را 

دوست دارد. او اما می خواهد شان و منزلتش حفظ شود. 

از ایـــن رو وقتی مقاومت مدیران این باشـــگاه در مقابل 

افزایـــش مبلغ قراردادش را دیدید نا امید شـــد و ترجیح 

داد این تیم را رها کند تا فرد دیگری مســـئولیت فنی را 

برعهده بگیرد. او تصور می کند شـــاید این تیم با مربی 

دیگری به نتیجه نرســـد و سر مدیران به سنگ بخورد اما 

از طرفی دوست ندارد این تیم را قربانی اختلاف نظرش 

با مدیران این باشـــگاه کند. از این رو در دوراهی ماندن 

و رفتن گرفتار شده است. او هر هفته پای میز مذاکره با 

مسئولان این تیم می نشیند اما همین دوگانگی ها اجازه 

توافق نهایی را نمی دهد.

شـــاید دقیقی حق داشته باشد. وقتی مربیانی با سطح 

معلومات پایین تیم های خوبی در لیگ برتر می گیرند و 

در تلویزیون با اظهـــار نظرات عجیب همه را به خنده وا 

می دارند یا مربیانـــی با بدترین کارنامه همواره خواهان 

دارند و سر از تیم ملی درمی آورند طبیعی است که امثال 

دقیقی چنین شـــرایطی داشته باشـــند. توقع می رفت 

بعد از قهرمانی مقتدرانه دقیقی با تیم شـــمس آذر خیل 

پیشنهادات به سوی این مربی روانه شود اما شاید جالب 

باشـــد بدانید او هیچ پیشنهادی به جز شمس آذر ندارد. 

در واقع هر پیشنهادی به او در حد یک حرف باقی ماند و 

هرگز جدی نشد و به مذاکره منتهی نشد و به واقع می توان 

با صراحت گفت دقیقی هیچ پیشنهاد لیگ برتری ندارد. 

این مربی از لیگ یک پیشـــنهاد دارد اما نمی خواهد به 

لیگی برگردد که در آن قهرمان شده است. در واقع او از 

لیگ یک اشباع شده و از طرفی می داند تکرار قهرمانی 

ســـخت است. از این رو به دنبال چالش تازه ای در لیگ 

برتر است. در چنین شرایطی تنها چیزی که خودنمایی 

می کند عدم شایسته سالاری در فوتبال ایران است. جایی 

که هر چه ضعیف تر و ناتوان تر باشـــی به لطف مافیای 

فوتبال خواهان بیشتری داری.
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